
1 
 

 

Protokół Nr XVIII/2021 

z obrad Sesji Rady Gminy Rutka – Tartak 

z dnia 11 marca 2021 r. 

Obrady XVIII zwyczajnej Sesji Rady Gminy Rutka – Tartak VIII kadencji odbyły się  

w Gminnym Ośrodku Kultury w Rutce – Tartak. 

 

W obradach na stan 15 radnych udział wzięło 12 radnych:  

Boniszewski Grzegorz 

Budzejko Konstanty 

Grabek Łukasz 

Lubiński Grzegorz 

Margiel Piotr  

Minkiewicz Szymon  

Naruszewicz Daniel 

Ołdyński Dariusz 

Paulukanis Jarosław 

Puza Marek 

Racis Szymon 

Szeraszewicz Marek 

Radni nieobecni:  

Paciorkowski Grzegorz  

Sieczkowski Marek  

Zabłocka Justyna 

lista obecności w załączeniu. 

 

Ponadto udział wzięli sołtysi. Na stan 27 udział wzięło 21 sołtysów: 

Budziejko Konstanty – Baranowo 

Lubiński Grzegorz – Bondziszki 

Szyszkowski Walerian – Ejszeryszki 

Borkowska Iwona – Jałowo  

Borkowski Tadeusz – Kleszczówek 

Witkowski Jan - Krejwiany 

Puza Marek - Kupowo 

Grażul Henryk - Lizdejki  

Pruszyński Antoni – Michałówka  

Wierzchowski Grzegorz – Pobondzie 

Bacewicz Henryka – Polimonie 

Przekop Bożena - Postawele 

Romanowski Grzegorz – Poszeszupie 

Koloszewski Jerzy – Poszeszupie -Folwark 

Obuchowski Jan – Potopy 
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Ołdyńska Teresa Barbara - Rowele 

Margiel Piotr – Rutka-Tartak 

Minkiewicz Szymon – Sikorowizna  

Kruszniewski Jarosław - Smolnica 

Pachucki Stanisław – Smolniki 

Paciorkowski Andrzej - Wierzbisz 

lista obecności w załączeniu 

oraz 

podinspektor Daniel Szymanowicz - I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach 

mł. asp. Karol Bykowski - Kierownik Posterunku Policji w Rutce-Tartak 

Pan Piotr Sinkiewicz  – Wójt Gminy 

Pan Dariusz Żukowski – Zastępca Wójta  

Pani Anna Wierzchowska  – Skarbnik Gminy 

Pani Halina Sokołowska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rutce –Tartak 

Pan Arkadiusz Balcer –podinspektor ds. ochrony środowiska, gospodarka odpadami, rolnictwa 

 

Przed rozpoczęciem obrad Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Boniszewski odczytał 

następującą formułę: 

„Zgodnie z obowiązującym prawem, przypominam o obowiązującym rozporządzeniu 

dotyczącym ochrony danych osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę 

danych osobowych osób fizycznych. Osoba ujawniająca dane osobowe niezgodnie z prawem, 

ponosi pełną odpowiedzialność za ich upublicznienie”.  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 10.00.    

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski otworzył obrady XVIII zwyczajnej 

Sesji Rady Gminy Rutka – Tartak. Powitał Gości, Radnych, Pana Wójta oraz pracowników 

Urzędu Gminy. Stwierdził, że podejmowane uchwały będą prawomocne ponieważ na stan 15 

radnych w sesji uczestniczy 12 radnych.  

Ad. 2.   

              Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił proponowany 

porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2) Przyjęcie porządku obrad. 

3) Przyjęcie Protokołu z XVII Sesji Rady Gminy. 

4) Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie pisemnej).  

5) Analiza gospodarki odpadami komunalnymi  na terenie Gminy Rutka-Tartak w 2020 r. 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rutka-Tartak. 

7) Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rutce -Tartak za 

2020 rok.  

8) Rozpatrzenie Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Rutka – Tartak.  

9)  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

10)Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy  Rutka-Tartak na lata 2021-2024.  
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11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego na 2022 rok. 

12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki.    

13) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej równego 

traktowania przez władze publiczne mieszkańców Gminy Rutka-Tartak. 

14) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej obrony prawdy, 

godności i wolności człowieka. 

15) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji - listu otwartego "Alarm! 

STOP zabójczemu GMO - STOP niebezpiecznej SZCZEPIONCE!" 

16) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej "poprawy 

odporności tysięcy starszych ludzi w Polsce - apel do Samorządowców". 

17) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wyrażenia 

opinii przez Radę Gminy Rutka-Tartak w sprawie przeprowadzenia Referendum Ludowego 

celem dokonania przez obywateli polskich akceptacji jako Aktów Woli Narodu: Nowego 

Kodeksu Wyborczego oraz Nowego Ustroju Prezydencko-Ludowego dla Polski. 

18) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia Rządu 

Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego. 

19) Rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie poparcia budowy Via Carpatia (S-19) po 

trasie przebiegu DK Nr 8 i połączenia jej z Via Baltica (S-61) w miejscowości Raczki. 

20) Wolne wnioski.  

21) Zamknięcie obrad. 

 

Wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem 

proponowanego porządku. Za oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie 

było. 

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 

Lubiński Grzegorz  „za” 

Margiel Piotr    „za” 

Minkiewicz Szymon   „za” 

Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Ad.3. 

                    Przewodniczący Rady Gminy Grzegorz Boniszewski odczytał punkt: „Przyjęcie 

Protokołu z XVII Sesji Rady Gminy”. Poinformował, że protokół został sporządzony  

i wyłożony do wglądu. Zapytał czy ktoś ma uwagi do protokołu. Radni poprawek do 

protokołu nie zgłosili. Przystąpiono do głosowani.  

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 

Lubiński Grzegorz  „za” 

Margiel Piotr    „za” 

Minkiewicz Szymon   „za” 
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Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Ad.4.  

                Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu: „Interpelacje i zapytania 

radnych (składane w formie pisemnej)”. Interpelacji i zapytań Radni nie zgłosili. 

Ad.5.  

                 Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 

„Analiza gospodarki odpadami komunalnymi  na terenie Gminy Rutka-Tartak w 2020 r.” 

                 Analizę przedstawił Pan Arkadiusz Balcer -  podinspektor ds. ochrony środowiska, 

gospodarki odpadami, rolnictwa. System gospodarki odpadami komunalnymi na terenie 

Gminy Rutka-Tartak w 2020 r. funkcjonował prawidłowo. Mieszkańcy mieli możliwość 

pozbycia się wszystkich odpadów komunalnych powstających w gospodarstwach domowych, 

a oprócz odbioru odpadów bezpośrednio z nieruchomości można było również oddać 

nieodpłatnie wszelkiego rodzaju odpady segregowane, wielkogabarytowe i odpady 

problemowe do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Szczególną uwagę Pan 

Balcer zwrócił na koszt funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, 

który w 2020 r. wyniósł 388 057,02 zł, podczas gdy należne opłaty z tytułu gospodarowania 

odpadami komunalnymi w okresie od 1 stycznia 2020 r. do 31 grudnia 2020 r. wyniosły 336 

759,11 zł. Różnica 46 400,20 zł to kwota która została pokryta z nadwyżek z lat ubiegłych 

oraz ze środków własnych budżetu. Dyskusji nad analizą nie podjęto. Analiza gospodarki 

odpadami komunalnymi  na terenie Gminy Rutka-Tartak w 2020 r.” w załączeniu.   

Ad.6.  

              Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Rutka-Tartak w 2021 roku. 

Rada Gminy nie zgłosiła  poprawek do przedłożonego projektu uchwały. Przewodniczący 

Rady Gminy poddał  projekt uchwały pod głosowanie:  

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 

Lubiński Grzegorz  „za” 

Margiel Piotr    „za” 

Minkiewicz Szymon   „za” 

Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Uchwała Nr XVIII/108/2021 w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
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oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rutka – Tartak została 

przyjęta jednogłośnie – 12 głosów „za” – w załączeniu. 

Ad.7. 

               Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 

„Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rutce -Tartak za 

2020 rok.”  

              Sprawozdanie przedstawiła Pani Halina Sokołowska – Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Rutce – Tartak.   

 Z zakresu ustawy o pomocy społecznej sfinansowano poniższe świadczenia:  

- zasiłek stały dla 7 osób, łącznie 61 świadczeń,  

- zasiłek okresowy dla 23 rodzin, łącznie 118 świadczeń,   

-  dożywianie dzieci dla 64 uczniów z 37 rodzin,   

- usługi opiekuńcze dla 8 rodzin,   

-  pobyt w Domu Pomocy Społecznej „Kalina” w Suwałkach za 2 osoby,   

- składkę zdrowotną  za osoby korzystające z zasiłku stałego i nie podlegające ubezpieczeniu 

z innego tytułu, za 7 osób, łącznie 58 składek.     

Ponad to Pracownicy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rutce - Tartak w ramach 

pracy świadczyli liczne usługi na rzecz mieszkańców gminy oraz współpracowali z różnymi 

instytucjami , które wspomagały działalność ośrodka.  

              Z zakresu ustawy o świadczeniach rodzinnych ze świadczeń rodzinnych  w 2020 

roku skorzystało 171 rodzin.  

              Z zakresu ustawy pomoc państwa w wychowaniu dzieci, o świadczenia 

wychowawcze złożono 207 wniosków, łącznie wypłacono 4 470 świadczeń.   

             Z zakresu ustawy o pomocy osobom uprawnionym do alimentów, wydano 5 decyzji 

przyznających owe świadczenia, łącznie wypłacono 108 świadczeń.   

             Z zakresu ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, Gminny Zespół 

Interdyscyplinarny w Rutce – Tartak, w skład którego wchodzi 10 osób spotkał się na 

posiedzeniach pięciokrotnie, utworzono 9 grup roboczych, zorganizowano 30 posiedzeń grup 

roboczych. Pracowano z 5 rodzinami z terenu naszej gminy, w których została założona 

Niebieska Karta. W 2020 r. prowadzono 6 Niebieskich Kart, które zostały umorzone.  

  Z zakresu ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 

realizowano zadania określone w Gminnym Programie Profilaktyki i rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2020 r.  

              Z zakresu ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii  w ramach programu 

profilaktycznego i wychowawczego szkoły poruszono i przeanalizowano nurtujące młodzież 

problemy w zakresie narkomanii, zorganizowano także konkurs Stop nałogom.  

              Z zakresu ustawy o wspieraniu rodzin i systemie pieczy zastępczej , uchwałą  

nr III/22/2018 Rady gminy Rutka – Tartak  z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019-2021 został przyjęty program. Jego 

realizacja przedstawia się następująco:  

- udzielono pomocy finansowej dla 52 rodzin , w tym 213 osób,  

- udzielono wsparcia w formie pracy socjalnej dla 225 osób, łącznie 714 osób w rodzinie,  

- GOPS w Rutce – Tartak pomagał w rozwiązywaniu problemów opiekuńczo 

wychowawczych w kilkunastu rodzinach poprzez pracę z rodziną, konsultacje i poradnictwo 

specjalistyczne/ psycholog w PCPR, prawnik w Urzędzie Gminy,  

- monitorowanie środowiska poprzez wizyty w środowisku i ustalenie bieżącej sytuacji 
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rodziny, pomoc i dążenie do integracji - 6 rodzin,   

- na wypłatę świadczeń „Dobry Start”  wydatkowano kwotę 93 300,00 zł,   

- w 2020 r. pomocą materialną objęto 71 uczniów.  

Dyskusji nad sprawozdaniem nie podjęto. Sprawozdanie w załączeniu.   

 

Ad.8. 

                  Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych  

stopniach awansu zawodowego  w szkołach prowadzonych przez Gminę Rutka-Tartak 

przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Anna Wierzchowska. Dodatkowo poinformowała,  

o wypłaconym nauczycielom wyrównaniu wynagrodzenia. Kserokopia Sprawozdania  

w załączeniu.    

Ad.9. 

                  Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok”. Skarbnik 

Gminy Pani Anna Wierzchowska omówiła zmiany proponowane w projekcie uchwały  

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. Przewodniczący Rady przedstawił projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 r.      

       Radni nie zgłosili  poprawek do przedłożonego projektu uchwały. Przewodniczący 

Rady Gminy poddał  projekt uchwały pod głosowanie:  

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 

Lubiński Grzegorz  „za” 

Margiel Piotr    „za” 

Minkiewicz Szymon   „za” 

Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Uchwała Nr XVIII/109/2021 w sprawie w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok 

została przyjęta jednogłośnie – 12 głosów „za” – w załączeniu. 

Ad.10. 

                 Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu: „Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rutka-Tartak na lata 

2021-2024”. Skarbnik Gminy Pani Anna Wierzchowska poinformowała, że w związku  

z proponowanymi zmianami w budżecie gminy na 2021 rok zachodzi konieczność 

uaktualnienia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 2021-2024.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski zapoznał zebranych z treścią 

uchwały. Radni nie zgłosili poprawek do przedstawionego projektu uchwały.  

Przystąpiono do głosowania:  

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 
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Lubiński Grzegorz  „za” 

Margiel Piotr    „za” 

Minkiewicz Szymon   „za” 

Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Uchwała Nr XVIII/110/2021 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Rutka-Tartak na lata 2021-2024 została przyjęta jednogłośnie – 12 głosów „za” – 

w załączeniu.  

Ad.11. 

               Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na 2022 rok. 

    Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz poinformował, że środki funduszu sołeckiego  mogą 

być przeznaczone na realizację przedsięwzięć, które są zadaniami własnymi gminy, służą 

poprawie życia mieszkańców i są zgodne ze strategią rozwoju gminy. Kwota funduszu 

sołeckiego na poszczególne wsie nie jest wysoka. Pan Wójt uważa, że bardziej racjonalne  

i celowe jest , aby fundusz sołecki nie był dzielony na poszczególne wsie. Apelował także do 

radnych i sołtysów, aby informowali pracowników Urzędu, o potrzebach mieszkańców 

poszczególnych wsi, które w miarę możliwości będą realizowane.   

                Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na 2022 rok. 

Rada Gminy nie zgłosiła  poprawek do przedłożonego projektu uchwały.  

Przystąpiono do głosowania:  

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 

Lubiński Grzegorz  „za” 

Margiel Piotr    „za” 

Minkiewicz Szymon   „za” 

Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Uchwała Nr XVIII/111/2021 w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego na 2022 rok - została przyjęta jednogłośnie – 12 głosów „za” – w załączeniu. 

 

Ad. 12.  

              Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu: „Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki”.      

             Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz przestawił zebranym mapę, omówił położenie  

i zasadność sprzedaży działki w Rutce – Tartak o numerze 61/36.      
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              Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki. Rada Gminy nie zgłosiła  poprawek 

do przedłożonego projektu uchwały.  

Przystąpiono do głosowania:  

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 

Lubiński Grzegorz  „za” 

Margiel Piotr    „za” 

Minkiewicz Szymon   „za” 

Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Uchwała Nr XVIII/112/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działki - została 

przyjęta jednogłośnie – 12 głosów „za” – w załączeniu.  

 

Ad.13. 

                  Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu: „Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej równego traktowania przez władze 

publiczne mieszkańców Gminy Rutka-Tartak”. 

                 Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz omówił petycję Pana Piotra Rakowskiego, która 

wpłynęła do Urzędu Gminy 11 grudnia 2020 r. za pośrednictwem poczty elektronicznej. 

Złożona petycja, odnosi się do prawa obywateli do równego traktowania przez władze 

publiczne, do niedyskryminacji w życiu politycznym, społecznym lub gospodarczym  

z jakiejkolwiek przyczyny. Wnoszący petycję, nawołuje do uzyskania od Rządu pisemnych 

gwarancji ze strony producentów szczepionek, że w przypadku jakichkolwiek powikłań są oni 

gotowi przyjąć i ponieść wszelkie koszty prawne i finansowe wystąpienia niepożądanych 

odczynów poszczepiennych.   

Wójt Gminy przedstawił także, stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Rutka-Tartak . W jej ocenie przedmiot petycji nie leży w kompetencjach organu stanowiącego 

jednostki samorządu terytorialnego. Zadania własne gmin określa art. 7 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym oraz inne przepisy prawa. Z obowiązujących przepisów nie 

wynika aby rada gminy posiadała kompetencje do podejmowania petycji we wnioskowanym 

zakresie. 

             Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej równego traktowania przez władze 

publiczne mieszkańców Gminy Rutka-Tartak. Rada Gminy nie zgłosiła  poprawek do 

przedłożonego projektu uchwały.   

Przystąpiono do głosowania:  

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 

Lubiński Grzegorz  „za” 
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Margiel Piotr    „za” 

Minkiewicz Szymon   „za” 

Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Uchwała Nr XVIII/113/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej równego 

traktowania przez władze publiczne mieszkańców Gminy Rutka-Tartak - została 

przyjęta jednogłośnie – 12 głosów „za” – w załączeniu.  

 

Ad.14.  

                  Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu: „Rozpatrzenie projektu 

uchwały  w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej obrony prawdy, godności i wolności 

człowieka”.  

                  Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz omówił złożoną 20 grudnia 2020 r. za 

pośrednictwem poczty elektronicznej przez Panią Teresę Garland, przedstawiającą się jako 

"Zaprzysiężony Prezydent Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego” petycję dotyczącą 

obrony prawdy, godności i wolności człowieka.   

Wójt Gminy przedstawił także, stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Rutka-Tartak, która nie podzieliła stanowiska zawartego w petycji: „w związku z brakiem 

udokumentowania, opartych na stanie faktycznym ekspertyzach ws. Covid oraz 

niedopuszczeniem przez rząd do publicznej lekarskiej debaty, w celu ustalenia prawdziwych 

faktów i metod leczenia związanych z koronawirusem, Rada Gminy powinna znieść 

wszystkie obowiązujące obostrzenia w związku z tzw. „pandemią” koronawirusa” — materia 

ta nie leży w kompetencji Rady Gminy.  

                  Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej równego traktowania przez władze 

publiczne mieszkańców Gminy Rutka-Tartak.  Rada Gminy nie zgłosiła  poprawek do 

przedłożonego projektu uchwały.  

Przystąpiono do głosowania:  

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 

Lubiński Grzegorz  „za” 

Margiel Piotr    „za” 

Minkiewicz Szymon   „za” 

Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Uchwała Nr XVIII/114/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej obrony prawdy, 

godności i wolności człowieka została przyjęta jednogłośnie – 12 głosów „za” –  

w załączeniu.  
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Ad.15. 

                 Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu: Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji - listu otwartego "Alarm! STOP zabójczemu GMO - 

STOP niebezpiecznej SZCZEPIONCE!" 

    Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz omówił złożoną 16 stycznia 2021 r. za 

pośrednictwem poczty elektronicznej petycję mającą na celu zwrócenie uwagi władz gminy 

na zagrożenia ze strony potencjalnie groźnej dla zdrowia „szczepionki” na COVID-19. 

Według autora petycji – listu otwartego owa „szczepionka” jest jeszcze w fazie badań, co 

oznacza , że może mieć negatywne skutki dla zdrowia człowieka, a przede wszystkim 

wpływać na aktywność genową. W związku z tym władze gminne powinny podjąć działania 

zapobiegające lub minimalizujące takie zagrożenia – wobec niedostatecznych działań ze 

strony instytucji państwowych.   

Wójt Gminy przedstawił także, stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Rutka-Tartak, która stwierdziła, że w/w petycja jest sprzeczna z interesem mieszkańców 

Gminy Rutka-Tartak i właściwym pozostaje nie podejmowanie przez Radę Gminy  

Rutka-Tartak jakichkolwiek działań, które ograniczałyby przysługujące prawo mieszkańców 

do szczepień. Ponadto szczenienia na COVID-19 mają charakter dobrowolny. Oznacza to, że 

szczepionka zostanie podana tylko osobom, które świadomie wyrażą zgodę na jej przyjęcie. 

              Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji - listu otwartego "Alarm! STOP zabójczemu GMO - 

STOP niebezpiecznej SZCZEPIONCE!". Rada Gminy nie zgłosiła  poprawek do 

przedłożonego projektu uchwały.  

Przystąpiono do głosowania:  

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 

Lubiński Grzegorz  „za” 

Margiel Piotr    „za” 

Minkiewicz Szymon   „za” 

Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Uchwała Nr XVIII/115/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji - listu otwartego "Alarm! 

STOP zabójczemu GMO - STOP niebezpiecznej SZCZEPIONCE!" została przyjęta 

jednogłośnie – 12 głosów „za” – w załączeniu.  

 

Ad.16.  

               Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu: Rozpatrzenie projektu uchwały  

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej "poprawy odporności tysięcy starszych ludzi  

w Polsce - apel do Samorządowców".    

              Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz omówił złożoną 6 lutego 2021 r. przez Pana 

Krzysztofa Kuklińskiego za pośrednictwem poczty elektronicznej petycję nawołującą  władze 

gminne do organizacji kampanii informacyjnej dotyczącej suplementacji witaminy D oraz 

informowaniu mieszkańców o jej niedoborach.   

Wójt Gminy przedstawił także, stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Rutka-Tartak, która stwierdziła, że żądanie autora w/w petycji nie zostało wymienione 

w katalogu zadań własnych określonych w ustawie z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
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gminnym, co mogłoby skutkować jej nieważnością.     

   Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej "poprawy odporności tysięcy starszych 

ludzi w Polsce - apel do Samorządowców". Rada Gminy nie zgłosiła  poprawek do 

przedłożonego projektu uchwały.     

Przystąpiono do głosowania:  

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 

Lubiński Grzegorz  „za” 

Margiel Piotr    „za” 

Minkiewicz Szymon   „za” 

Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Uchwała Nr XVIII/116/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej "poprawy 

odporności tysięcy starszych ludzi w Polsce - apel do Samorządowców" została przyjęta 

jednogłośnie – 12 głosów „za” – w załączeniu.  

 

Ad.17. 

               Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść punktu: „Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wyrażenia opinii przez Radę Gminy 

Rutka-Tartak w sprawie przeprowadzenia Referendum Ludowego celem dokonania przez 

obywateli polskich akceptacji jako Aktów Woli Narodu: Nowego Kodeksu Wyborczego oraz 

Nowego Ustroju Prezydencko-Ludowego dla Polski”. 

 Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz omówił złożoną 20 lutego 2021 r. przez Panią Teresę 

Gerland petycję do Rady Gminy by wyraziła opinię w sprawie przeprowadzenia 

bezpośredniego Referendum Ludowego w celu dokonania przez obywateli polskich 

akceptacji jako Aktów Woli Narodu: Nowego Kodeksu Wyborczego oraz Nowego Ustroju 

Prezydencko – Ludowego dla Polski.   

Wójt Gminy przedstawił także, stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Rutka-Tartak, która stwierdziła, że z obowiązujących przepisów nie wynika, aby Rada Gminy 

posiadała kompetencje do podejmowania petycji we wnioskowanym zakresie, więc mając na 

uwadze powyższe Komisja uznała przedmiotową petycję za nie zasługującą na pozytywne 

rozpatrzenie. 

              Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wyrażenia opinii przez Radę Gminy 

Rutka-Tartak w sprawie przeprowadzenia Referendum Ludowego celem dokonania przez 

obywateli polskich akceptacji jako Aktów Woli Narodu: Nowego Kodeksu Wyborczego oraz 

Nowego Ustroju Prezydencko-Ludowego dla Polski”. Rada Gminy nie zgłosiła poprawek do 

przedłożonego projektu uchwały.       

Przystąpiono do głosowania:  

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 

Lubiński Grzegorz  „za” 

Margiel Piotr    „za” 
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Minkiewicz Szymon   „za” 

Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Uchwała Nr XVIII/117/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wyrażenia opinii 

przez Radę Gminy Rutka-Tartak w sprawie przeprowadzenia Referendum Ludowego 

celem dokonania przez obywateli polskich akceptacji jako Aktów Woli Narodu: Nowego 

Kodeksu Wyborczego oraz Nowego Ustroju Prezydencko-Ludowego dla Polski” została 

przyjęta jednogłośnie – 12 głosów „za” – w załączeniu.  

 

Ad.18. 

                  Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia Rządu 

Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego”. 

    Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz odczytał formułę zawartą w przesłanej 1 marca 2021 

r. przez Panią Teresę Gerland petycji, która miała być stanowiskiem Rady Gminy w sprawie 

poparcia Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu 

Konstytucyjnego.   

Wójt Gminy przedstawił także, stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Rutka-Tartak, która stwierdziła, że nie należy uwzględnić w/w petycji. Postulowanie autora 

petycji dotyczy podjęcia uchwały w sprawie, która nie została wymieniona w katalogu zadań 

własnych określonych w ustawie z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, co  zdaniem 

Komisji mogłoby skutkować jej nieważnością. 

   Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia Rządu Tymczasowej Rady Stanu 

Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego. Rada Gminy nie zgłosiła  

poprawek do przedłożonego projektu uchwały.  

Przystąpiono do głosowania:  

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 

Lubiński Grzegorz  „za” 

Margiel Piotr    „za” 

Minkiewicz Szymon   „za” 

Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Uchwała Nr XVIII/118/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia Rządu 

Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego 

została przyjęta jednogłośnie – 12 głosów „za” – w załączeniu.  

 

Ad.19.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 
„Rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie poparcia budowy Via Carpatia (S-19) po trasie 
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przebiegu DK Nr 8 i połączenia jej z Via Baltica (S-61) w miejscowości Raczki”.  

 Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz poinformował, że Starosta Suwalski Pan Witold 

Kowalewski poprosił gminy z powiatu suwalskiego o poparcie budowy drogi łączącej  

Via Carpatia i Via Baltica po drodze krajowej DK Nr 8, trasą Korycin – Suchowola – Sztabin 

– Augustów – Raczki i omówił zajęte stanowisko.   

             Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił projekt 

stanowiska.  Rada Gminy nie zgłosiła  poprawek do przedłożonego projektu stanowiska. 

Przystąpiono do głosowania:  

Boniszewski Grzegorz „za” 

Budzejko Konstanty  „za” 

Grabek Łukasz  „za” 

Lubiński Grzegorz  „za” 

Margiel Piotr    „za” 

Minkiewicz Szymon   „za” 

Naruszewicz Daniel  „za” 

Ołdyński Dariusz  „za” 

Paulukanis Jarosław  „za” 

Puza Marek   „za” 

Racis Szymon   „za” 

Szeraszewicz Marek  „za” 

Stanowisko w sprawie poparcia budowy Via Carpatia (S-19) po trasie przebiegu DK  

Nr 8 i połączenia jej z Via Baltica (S-61) w miejscowości Raczki zostało przyjęto 

jednogłośnie – 12 głosów „za”.  

Ad.20.  

               Obecny na sesji I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach 

podinspektor Daniel Szymanowicz – przedstawił raport za 2020 r. dotyczący funkcjonowania 

Posterunku Policji w Rutce – Tartak. Zobrazował także sytuację samochodów służbowych 

użytkowanych przez funkcjonariuszy Policji w Rutce – Tartak. Na dzień 11 marca 2021 r. do 

dyspozycji funkcjonariuszy jest tylko jeden radiowóz, dlatego wraz Kierownikiem Posterunku 

Policji w Rutce-Tartak  mł. asp. Karolem Bykowskim proszą o dofinansowanie zakupu 

samochodu terenowego, który będzie służył tutejszej placówce.      

Po krótkiej debacie Radni przystąpili do głosowania w sprawie udzielenia wsparcia 

finansowego na zakup radiowozu. Na stan 12 Radnych 10 opowiedziało się  „za” 

dofinansowaniem ze środków budżetu gminy zakupu samochodu służbowego dla 

funkcjonariuszy tutejszego Posterunku Policji.     

 Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz poinformował zebranych o pisemnej prośbie złożonej 

przez Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rutce –Tartak na zwiększenie 

środków budżetowych w Dziale 852 Rozdziale 85219 z przeznaczeniem na zatrudnienie 

dodatkowych dwóch pracowników socjalnych w celu spełnienia wymogu ustawowego. Radni 

nie przychylili się do prośby Pani Haliny Sokołowskiej, tym samym nie zgodzili się na 

zwiększenie środków budżetowych w Dziale 852 Rozdziale 85219.     

   Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski zawiadomił 

zgromadzonych o złożonej 10 marca 2021 r.  przez Pana Rafała Protasiewicza skardze na 

niegospodarność Wójta.  Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz po krótce odniósł się do 

przedstawionych zarzutów. Następnie w imieniu syna głos w sprawie zabrał obecny na 

obradach  Pan Tadeusz Protasiewicz – przestawiając swoje stanowisko w sprawie. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że skarga będzie tematem kolejnej sesji rady 

gminy.  
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             Radny Pan Marek Puza zwrócił się z prośbą o do żwirowanie drogi we wsi Kupowo. 

Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz poinformował, że niedługo zostanie ogłoszony przetarg na 

dostawę kruszywa do poprawy dróg gminnych, więc na pewno zajmą się sprawą w/w drogi. 

 Wójt Gminy Piotr Sinkiewicz przekazał także informację o przygotowywanej 

dokumentacji przetargowej na przebudowę fragmentu drogi gminnej nr 101556B Kadaryszki-

Potopy-Poszeszupie-Folwark w miejscowości Poszeszupie-Folwark.  

Ad.21.   

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski poinformował, iż porządek sesji 

został wyczerpany. Podziękował wszystkim za udział w XVIII zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Rutka – Tartak VIII kadencji. Na tym obrady zakończono.     

Sesja trwała do godziny 12.25.  

 

Protokołowała:        

 

M. Rutkowska       Przewodniczący Rady Gminy 

 

Grzegorz Boniszewski 


